
 

ACTA NÚM. 10./2023

PLN/2023/10

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 27 DE JULIOL DE 2023.

Data: 27 de juliol de 2023
Horari:  Inici a les 20:00 h i acabament a les 22:00 h.
Lloc: Sala de sessions.

A les 20:00 hores del dia vit-i-set de juliol de dos mil vint-i-tres, es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa 
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, presidida pel Sr. Alcalde-President Sr. 
Gerard Companys Pujol, amb l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament i la del Secretari Sr. 
Pere Biedma Agüera, que certifica.

ASSISTENTS :

ABSÈNCIES:

Es donen les absències excusades durant tota la sessió dels reidors/es següents: Sr. Genís Sisó Ribes (CUP) 
i Sra. Gemma Escar Paris (SA-PSC). 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Es celebra sessió ordinària, prèvia convocatòria i publicitat efectuada amb antelació i forma reglamentària, 
amb quòrum d’assistència suficient. Oberta la sessió i declarada pública per la  Presidència, seguidament es 
procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’Ordre del dia següent:

1

Alcalde-President:
Sr. Gerard Companys Pujol (JXALC).

Regidor-Tinent d’Alcalde:
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Robert Moreno Calderó (ERC).
Sra. Silvia Dolcet Borrás (ERC).
Sra. Ester Ibars i Vitores (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA-PSC).
Sra. Gemma Escar Paris (SA-PSC). 
Sra. Dolors Gòdia i Serra (SA-PSC)
Sr. Joaquim Dolcet Siscart (SA-PSC).
Sr. Enric Barri Vilardell (SA-PSC).

Grups polítics municipals:

-Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC).
-Junts per Alcarràs-Compromís Municipal (JXALC).
-Sempre Alcarràs-Partit dels Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (SA-PSC)
-Candidatura d’Unitat Popular d’Alcarràs-Alternativa Municipalista (CUP)
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ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expt. PLN/2023/11. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS. 

Atès el dictamen favorable de la Comissió de Governació del dia 24/07/2023.

Donat per llegit l’esborrany de l’acta actes corresponent a l’acta del Ple corresponent a les sessions:

-PLN/2023/7. Sessió especial de constitució de l’ajuntament del dia 17 de juny de 2023.

-PLN/2023/8. Sessió extraordinària sorteig meses electorals del dia 27 de juny de 2023.

-PLN/2023/9. Sessió extraordinària d’organització municipal del dia 06 de juliol de 2023.

-PLN/2023/10. Sessió extraordinària municipal del dia 20 de juliol de 2023.

Es proposa per l’Alcaldia la seva aprovació,  preguntant l’Alcalde als membres de la Corporació si  tenen 
alguna observació a formular. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:  Tots els portaveus dels grups municipals donen conformitat a 
la proposta.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
l'aprova per unanimitat.

2.- Expedient 1729/2023. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 14/2023 DEL PRESSUPOST EN VIGOR, EN 
LA  MODALITAT  DE  TRANSFERÈNCIA  DE  CRÈDITS,  BAIXES  PER  ANUL·LACIÓ,  CRÈDITS 
EXTRAORDINARIS, I CANVI DE FINANÇAMENT, FINANÇATS.

 

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 25/07/2023.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

En relació amb l'expedient relatiu a l'aprovació de l'expedient de modificació de crèdits núm. 14/2023 del 
Pressupost en vigor, en la modalitat transferència de crèdits, baixes per anul·lació, crèdit extraordinari i canvi 
de  finançament  i  de  conformitat  amb  allò  que  s'ha  fixat  en  l'article  175  del  Reglament  d'Organització, 
Funcionament  i  Règim  Jurídic  de  les  Entitats  Locals,  aprovat  per  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de 
novembres, es formula proposta, amb base als següents punts,

 

PRIMER. Amb data març del 2023 comencen a arribar factures de gas, on es posa de manifest que els preus 
s’han incrementat un 700% respecte a l’any anterior. Per aquest motiu, segons informe del gerent de serveis 
de data 02/03/2023 es proposa un canvi de companyia, passant del contracte amb Endesa a través de l’ACM, 
a un contracte amb Naturgy amb un preu KW molt inferior. Després de donar-nos de baixa amb Endesa, van 
començar  a  arribar  les  factures  que  es  detallen  de  gas  dels  pavellons  poliesportius,  amb  uns  preus 
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desorbitats, als quals la partida assignada de 11.000 euros no pot fer front, ja que ja s’han imputat 9.441,29 € 
corresponents a set factures de les vint-i-quatre que li correspondrien, i per tant cal fer una transferència de 
crèdit de 54.500 euros, per preveure les factures pendents de pagament i les properes. El finançament serà 
provinent  principalment  de la  rotonda de  la  cooperativa,  la  qual  pressupostàriament  estava dotada amb 
30.000 euros  per  al  2023,  i  la  despesa  s’havia  executat  al  2022,  fent  la  corresponent  incorporació  per 
romanent per a despeses generals, un cop aprovada la liquidació del pressupost 2022 i per tant no s’utilitzarà. 
Tanmateix  també es  transfereixen  4.300  euros  de  l’assessoria  econòmica  que  es  considera  que  no  es 
disposaran ja que de moment no s’ha calgut canviar de programa comptable i alhora es transfereixen 20.200 
euros del fons de contingència segons l’art 31 de la llei orgànica 2/2012 d’EPSF.

FACTURES PENDENTS DE PAGAR PAVELLONS MUNICIPALS

Núm registre CUPS-PAVELLÓ Període facturació Import 
factura

001852 ES0217010213585147LW-PM2 07/11/2022 05/12/2022 1.882,88

001877 ES0217010213585147LW-PM2 05/12/2022 05/01/2023 2.098,71

001879 ES0217010213585147LW-PM2 05/01/2023 14/03/2023 7.731,57

001866 ES0217010213296679NT-PM1 14/12/2022 13/01/2023 5.992,12
001886 ES0217010213296679NT-PM1 13/01/2023 14/02/2023 10.484,63

001890 ES0217010213296679NT-PM1 14/02/2023 14/03/2023 6.083,35

TOTAL 34.273,26

Cal fer l’advertiment a aquesta comissió de que no consten factures de gas dels 2 CEIPS imputats a aquesta 
anualitat,  i  per tant si es segueix la mateixa dinàmica que el que s’ha exposat anteriorment, caldrà dotar 
pressupostàriament amb imports molt elevats les partides a les quals s’imputen aquestes factures.

Tanmateix es recomana el màxim control i estalvi en gas al pavelló, i a la resta d’edificis municipals, pels 
mesos següents atenent als preus a l’alça degut a la situació econòmica global, que fan inviable el seu 
pagament.

SEGON. Es proposen altres modificacions de crèdit que s’han posat de manifest que cal fer a la liquidació del 
pressupost. En primer lloc cal fer baixes per anul·lació dels imports corresponents a l’aire condicionat de Lo 
casino, per un import de  84.345,13 € tant d’ingressos com despeses atès que en la liquidació del pressupost 
del 2022, ja s’ha fet una incorporació automàtica pel mateix import, corregint el finançament, atès a que quan 
es va confeccionar el pressupost, la comptabilitat d’ingressos no estava actualitzada i no es coneixien els 
imports de les subvencions cobrades. El mateix passa amb 37.610,80 € del BIO HUBLAB PECT GREEN & 
CIRCULAR,  que al  pressupost  estan  previstos  com a  passiu  financer,  i  s’ha  posat  de  manifest  que  es 
financen amb romanent afectat, la qual cosa ja es va implementar a la modificació de crèdit automàtica. De la 
mateixa manera s’anul·la l’import corresponent a la subvenció de l’OSIC pou de gel, ja que es finança amb 
romanent de tresoreria  afectat  ja que es va cobrar  aquesta subvenció durant l’anualitat  2022 sense que 
aquesta intervenció en tingués coneixement. Alhora també s’anul·la i s’implementa una partida, ja que estava 
mal codificada, enlloc d’electrosoldador ha de ser la picadora. 

TERCER. Es fa una modificació per crèdit extraordinari, ja que en data 28/12/2022 es va rebre un ingrés per 
un import de 54.845,75 € per part d’Immaculada Pelay Gavete en concepte de reembossament de despeses 
d’urbanització.  Aquestes  despeses  corresponen  al  que  es  denomina  com  a  plataforma  150,  i  que 
s’implementa com a crèdit extraordinari un import de 25.000 euros com a previsió dels treballs que resten per 
executar.

QUART. S’anul·la la partida corresponent a la regeneració en calent de l’Autovia, ja que no s’ha atorgat la 
subvenció segons resolució de data 11/04/2023 per no haver assolit la puntuació, i es va fer una modificació 
de crèdit  per implementar-la al  pressupost,  ja que era condició indispensable per poder obtar  a aquesta 
subvenció.

CINQUÈ. La Legislació aplicable a l'assumpte és la següent:

— Els articles 169, 170, 172 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per 
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Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

— Els articles 34 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol primer del  
Títol  sisè  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre,  reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  en  matèria  de 
pressupostos.

— L'article 3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

— L'article 16.2 del Reglament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de novembre, d'Estabilitat 
Pressupostària,  en la  seva Aplicació a les Entitats Locals,  aprovat  per  Reial  decret  1463/2007,  de 2 de 
novembre.

— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, relatiu al  
Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10).

— L'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

— L'Ordre EHA/3565/2008,  de 3 de desembre,  per  la qual  s'aprova l'estructura de pressupostos de les 
entitats locals.

— L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril,  d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera.

— L'article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon  
govern.

— L'article 4.1.b).2n.  del  Reial  decret  128/2018,  de 16 de març,  pel  qual  es regula el  règim jurídic  dels 
funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional. 

A la vista dels anteriors antecedents, tenint en compte la normativa d'aplicació i la doctrina exposada, es 
considera que l'expedient s'està tramitant conforme a la legislació aplicable procedint la seva aprovació pel 
Ple de conformitat amb l'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local. És pel que, qui subscriu emet el següent:

Es proposa l’adopció del següent

ACORD:

 

PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 14/2023 del Pressupost en vigor, en 
la modalitat de transferència de crèdits, baixes per anul·lació, crèdits extraordinaris, I canvi de finançament, 
finançats, d'acord al següent detall: 

PRESSUPOST DESPESES-TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS PARTIDES PRESSUPOSTARIES QUE AUGMENTEN 
DESPESES

 

354 342 2210207 ESPORTS (PAVELLÓ I POLIVALENT) SUBM. GAS 54.500,00

        54.500,00

PRESSUPOST DESPESES-PARTIDES PRESSUPOSTARIES QUE DISMINUEIXEN DESPESES

 

111 920 21044 REPARACIÓ ROTONDA COOPERATIVA 30.000,00

450 920 2260404 ASSESSORIA ECONÒMICA 4.300,00

450 929 5002301 FONS DE CONTINGÈNCIA. 20.200,00

        54.500,00

         

PRESSUPOST D’INGRESSOS-BAIXES PER ANUL·LACIÓ

420 7510004   REGENERACIÓ EN CALENT LATERAL AUTOVIA 99.443,00
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450 9132202   REGENERACIÓ EN CALENT LATERAL AUTOVIA 42.618,74

450 9132202   PRESTEC INVERSIONS 37.610,80

260 761100   DIPUTACIÓ- PLA COOP.MUN. FINANÇAMENT INFRASTR 84.345,13

290 7512001   OSIC. POU DE GEL .2 - INVERSIONS EN LA GESTIÓ 73.911,00

      337.928,67

PRESSUPOST DESPESES-BAIXES PER ANUL·LACIÓ

420 453 6191705 REGENERACIÓ EN CALENT LATERAL AUTOVIA 142.061,74

390 430 6091805 BIO HUBLAB PECT GREEN & CIRCULAR 37.610,80

260 330 6231907 AIRE CONDICIONAT LO CASINO 84.345,13

112 920 6232101
ELECTROSOLDADOR SERV.GRALS.MAQUINARIA I 
UTILLATGE

10.000,00

      274.017,67

PRESSUPOST INGRESSOS PER CRÈDIT EXTRAORDINARI 

PRESSUPOST INGRESSOS PER CRÈDIT EXTRAORDINARI 

450 87010 ROMANENT TRESORERIA AMB FINANÇAMENT AFECTAT 25000

    TOTAL 25000

PRESSUPOST DESPESES PER CRÈDIT EXTRAORDINARI

         

111 1532 6092308 ÀMBIT PLATAFORMA 150 COMPENSACIÓ QUOTES 25.000,00

421 454 6232100 COMPRA PICADORA. MAQUINARIA I UTILLATGE 10.000,00

      TOTAL 35.000,00

   

PRESSUPOST INGRESSOS QUE AUGMENTEN PER CANVI DE FINANÇAMENT 

         

450 87010 ROMANENT TRESORERIA AMB FINANÇAMENT AFECTAT 73.911,00

    TOTAL 73.911,00

SEGON.  Malgrat allò previst a l’article 12 de la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària, 
no es determina si s’excedeix el límit de la despesa no financera, dins de l’objectiu d’estabilitat pressupostaria 
i la regla de despesa, ja que està vigent la suspensió de les regles fiscals abans esmentades.

TERCER.  Exposar al públic la modificació durant un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí 
Oficial  de la Província de Lleida i  en el  taulell  d'anuncis de l'Ajuntament,  a l'efecte de la presentació  de 
reclamacions pels interessats.

Durant l’esmentat termini l’expedient complert estarà a disposició pública pel seu examen, si durant aquest 
termini no es presenta cap reclamació, la modificació del pressupost es considerarà aprovat definitivament 
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sense necessitat de nou acord exprés

TERCER.   Publicar la modificació del pressupost, un cop aprovat definitivament, en el Butlletí Oficial de la 
província de Lleida resumit per capítols i  remetre còpia de l’expedient a la Generalitat de Catalunya i al 
Ministeri d’Economia i Hisenda.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:

1.- El portaveu del grup de SA-PSC Sr. Manel Ezquerra Tomàs manifesta que es una modificació del pressupost 
recurrent, es fa per quadrar el pressupost, una enginyeria pressupostària on es toquen moltes partides que 
demostra una falta de control de la despesa i d’altres modificacions provinents sobre les actuacions realitzades 
durant la campanya electoral, s’estira més el braç que la màniga. És molt significatiu les ampliacions de les 
despeses del subministrament de gas, amb un increment de més del 700%, sorprèn que s’hagi trigat més de 4 
mesos en veure que tenien unes factures acumulades pendents de pagament, més quan aquest retard afecta al 
període mig de pagament i més encara quan s’esta dient que s’ha de controlar la despesa. 

2.-  L’Alcalde  Sr.  Gerard Companys  respon que ens  van arribar  totes  les factures  de  cop al  canviar  de 
companya, canvi que es va produir al detectar que havia pujat tant el gas i l’interventor va recomanar fer el  
canvi de companya.

3.- La regidora delegada i portaveu del grup de JxALC Sra. Ester Ibars Vitores manifesta que es van rebre 6 
factures al mes de març, totes de cop, es va incrementar molt el preu, però no tant el crèdit pressupostari, però 
pensem que s’havia de donar aigua calenta als usuaris del poliesportiu, a nens i gent grant. Afegeix que ja es  
controla la despesa i segons que es fa de menys o de més, no es pot dir que s’estira més el braç que la màniga 
sense dir en quines partides es diu.

El Sr. Ezquerra replica que per exemple en la rotonda de la cooperativa que es va executar al febrer de 2023, que 
ja estava prevista al pressupost prorrogat, entre d’altres que ja es venien pressupostant anteriorment. L’Alcalde 
Sr. Gerard Companys respon que són incorporacions de romanents de crèdit i de tresoreria incorporats un cop 
liquidat l’exercici anterior.

4.- El Tinent d’Alcalde, regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany Camí manifesta que es va detectar el  
tema del gas, això implica control i es va canviar per intentar aconseguir un estalvi, això l’entendran totes les 
families, si observen l’increment del cost del gas de 0,04 a 0,15 el preu unitari, convida a la gent a que revisi les 
factures.

5.- La regidora delegada i portaveu del grup de JxALC Sra. Ester Ibars Vitores amplia la informació de la despesa 
de la rotonda iniciada al 2022 amb reserva de crèdit per les obres pendents pel 2023, manifesta que moltes obres 
estaven pressupostades amb un finançament al pressupost actual de préstecs i que sabíem que a l’aprovar la 
liquidació es canviaria el finançament per romanents, altres baixes d’inversions han estat per denegacions de 
subvencions.

El Sr. Manel Ezquerra demana replicar, retirant-li la paraula l’Alcalde per haver-se esgotat els temps i les 
intervencions, el Sr. Ezquerra insisteix en retirar la norma de control de temps perquè va contra la llibertat  
democràtica del ple, l’Alcalde respon que el que s’havia de dir s’ha expressat, no cal es el moment de fer 
mítings ni allargar les intervencions per reiterar posicions.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
l'aprova pels 7 vots a favor de JXALC i ERC amb 4 vots en contra del grup de SA-PSC. 

3.- Expedient    1979/2023. MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL NÚM. 21 REGULADORA DE L’IMPOST   
SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES. 

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 25/07/2023.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:
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Per provisió d’alcaldia de data 13 de juliol de 2023 es disposa incoar l’expedient per a la modificació de 
l’ordenança fiscal reguladora de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres i es sol·licita informe a 
secretaria, intervenció i a la tresoreria municipal. 

Consta incorporat a l’expedient el projecte de modificació de l’ordenança fiscal reguladora de l’Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres, que conté els elements tributaris de determinació potestativa per part de 
l’ajuntament (tipus impositiu). 

Consta incorporat a l’expedient l’informe tècnic sobre l’impacte econòmic i social emès en data 17/07/2023. 

Vist l’informe de tresoreria emès en data 18/07/2023 i l’informe de secretaria emès en data 18/07/2023, que 
consten incorporats a l’expedient. 

El Text refós de la Llei d’hisendes locals aprovat  per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març estableix 
en  els  seus  articles  15  a  19,  el  procediment  per  a  l’aprovació  i  modificació  de  les  ordenances  fiscals 
reguladores dels tributs locals.

Els acords de modificació hauran de contenir la nova redacció dels preceptes afectats.

La raó d’interès general  i  el fi  perseguit  és la necessitat de restablir  el  tipus impositiu existent abans de 
l’exercici 2020 quan es va aprovar la reducció de l’impost i harmonitzar aquest impost al tipus de gravamen 
que tenen aprovat els municipis limítrofs de la comarca del Segrià, en els termes previstos de l'article 102.3 
del Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 
de març, 

En particular, l’article 16.1 del text refós de la Llei d’hisendes locals aprovat  per RDL 2/2004, de 5 de març 
estableix que les ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels elements tributaris, el règim 
de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació.

Normativa aplicable 

 Els articles 15 al 19 i 104 al 110 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel 
Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

 Els articles 22.2.d) i e), 47.1 i 107 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local.

 L’article  7  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat 
Financera. 

A la vista dels anteriors antecedents, tenint en compte la normativa d'aplicació, es considera que l'expedient 
s'està tramitant conforme a la legislació aplicable procedint la seva aprovació pel Ple de conformitat amb 
l'article 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

Per l’Alcalde es proposa l’adopció del següent

ACORD:

PRIMER.-  Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal núm. 21 reguladora de l’Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres.  

El text dels articles de l’Ordenança Fiscal que es modifiquen és el següent: 

- Article 6è. Tipus de gravamen i quota: 

“1. El tipus de gravamen serà el  següent: tres per cent (3%)

2. La quota de l'impost serà el resultat d'aplicar a la base imposable el tipus de gravamen i, si s’escau, la 
reducció de la bonificació corresponent.” 

SEGON.- Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors acords provisionals, durant el 
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termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en el 
Butlletí Oficial de la Província. 

Durant el període d’exposició pública de l’ordenança fiscal, els qui tinguin un interès directe o resultin afectats, 
en els termes previstos a l’article 18 del  text refós de la Llei d’hisendes locals aprovat  per RDL 2/2004, de 5 
de març, podran examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que creguin oportunes. Transcorregut el 
període  d’exposició  pública  sense  que  s’hagin  presentat  reclamacions,  els  acords  adoptats  restaran 
definitivament aprovats i es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província el text íntegre de les modificacions 
efectuades.

TERCER.- Facultar al Sr. Alcalde per subscriure els documents relacionats amb aquest assumpte. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:

1.- El portaveu del grup de SA-PSC Sr. Manel Ezquerra Tomàs manifesta que els sorprèn que una pujada 
d’impostos tan ràpida, recorda que al 2020 vam acordar la reducció del 3 al 2% i de sobte es fa un increment del  
33%  en  l’ICIO  als  veïns,  creu  que  no  s’haurien  d’incrementar  els  impostos  per  tal  de  poder  reactivar 
econòmicament  el  poble,  per  tant  la  proposta  la  considera  un  error  no  més  començar  la  legislatura  que 
perjudicarà a les parelles, a les famílies i a les empreses. 

2.- L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que es fa per ajustar l’impost i el pressupost, tots voldríem reduir  
impostos, però tot puja, em parlat del gas però es que són totes les despeses, li recorda que fins i tot el Sr.  
Ezquerra, ara com sots president comarcal, li va anunciar una puja de cost del servei de recollida de residus porta 
a porta, tot no es soluciona amb la reducció d’impostos, més quan tenim demandes ciutadanes que atendre, 
insisteix que ningú vol gravar als emprenedors, tenim bonificacions legals. Tornem a la situació on érem i recorda 
que ens situen a la par dels municipis que ens envolten, ala 3%.

El Sr. Ezquerra li replica que es un retràs la pujada de l’ICIO, li recorda que molts ajuntaments no incrementaran 
la taxa de residus que cobra l’ajuntament, sinó que l’increment de costos del Consell comarcal l’assumiran els  
ajuntaments perquè tenen més pulmó financer que el nostre, és l’ajuntament qui pujarà o no la taxa. Nosaltres 
tenim la solució, els ingressos dels parcs solars però l’agradaria veure una posició més clara per part dels dos 
partits del govern municipal.

3.- El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany Camí manifesta que l’afectació de 
l’increment de l’ICIO dependrà de la capacitat econòmica de cada persona de cada empresa que, inicialment, la  
reducció d’impostos els permetria consumir i gastar més. Però no sempre ha de ser així,  com determina la 
denominada “curva de Laffer”, que representa la relació teòrica entre els tipus impositius i els ingressos fiscals  
dels govern, no sempre una reducció d’impostos suposa un benefici, cal buscar l’equilibri entre la recaptació i 
serveis que es presten als ciutadans, això és el que pretenem amb la proposta.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
l'aprova pels 7 vots a favor de JXALC i ERC amb 4 vots en contra del grup de SA-PSC. 

4.- Expedient 162/2023. CONVALIDACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DEL CONVENI 
MARC ENTRE EL CONSELL COMARCAL DEL SEGRIÀ I L'AJUNTAMENT D'ALCARRÀS RELATIU AL 
DESENVOLUPAMENT DEL SERVEI DE PRIMERA ACOLLIDA A LES PERSONES IMMIGRADES I DE LES 
RETORNADES A CATALUNYA: CURSOS D’ALFABETITZACIÓ,

Atès  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió  mixta  en  l’àmbit  d’Educació  19/07/2023  i  de  la  Comissió 
Informativa de Governació del dia 24 de juliol de 2023.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.-  Per Decret de l’Alcaldia 2023-0593 del dia 15/06/2023, es va dictar per urgència decret d’aprovació del 
conveni marc entre el Consell Comarcal del Segrià i l'Ajuntament d'Alcarràs relatiu al desenvolupament del 
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servei de primera acollida a les persones immigrades i de les retornades a Catalunya: cursos d’alfabetització,

2.-   L’article 25.1.C. del  Decret  Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, que aprova el text  refós de la Llei 
d’Organització Comarcal de Catalunya estableix que la Comarca pot gestionar competències pròpies dels 
municipis que aquest li deleguin i en el mateix sentit l’article 167 del Decret 179/1995, de 13 de juny, que 
aprova el reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que la Comarca por prestar serveis 
municipals en virtut de delegació o conveni.

3..- Correspon al Ple aprovar les formes de gestió dels serveis públics (art. 52.2.g.4 del TRLMC), no essent  
una competència delegable. Igualment es fa constar que els acords de transferències de funcions o activitats 
a  altres  Administracions  Públiques,  així  com  l’acceptació  de  les  delegacions  o  encomandes  de  gestió 
requereix el vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació (art. 47.2.h. de la LBRL).

4.- El conveni comporta obligacions econòmiques que s’han de preveure pressupostàriament i no afectar a 
l’estabilitat  pressupostària  i  financera,  per  tal  cal  l’informe  previ  d’intervenció.  Si  existeix  suficiència 
pressupostaria i financera, procedeix subscriure el text inicial del conveni que consta a l’expedient amb el 
Consell Comarcal del Segrià.

5.- Vist l’informe de secretaria de legalitat i del procediment a seguir.

6.- Atès el dictamen favorable a l’adhesió del conveni manifestada inicialment per la Comissió informativa de 
Governació del dia 15/02/2023 i l’acord provisional favorable de la Junta de Govern adoptat en sessió del dia 
23/02/2023

Als efectes d’aprovar el conveni, amb el quòrum especial de majoria absoluta, es proposa al Ple l’adopció del 
següent acord.

ACORD:

PRIMER.  Convalidar  les delegacions de competències al Consell Comarcal del Segrià acordades per raó 
d’urgència pels Decrets i les matèries següents:

Per Decret de l’Alcaldia 2023-0593 DEL DIA 15/06/2023, 

 

“ANTECEDENTS:

Donada la voluntat d'aquest Ajuntament de subscriure el conveni que s'adjunta amb el CONSELL 
COMARCAL DEL SEGRIÀ 

A la vista dels següents antecedents:

Atès la notificació de decret de presidencia núm. 154/2023 del  Consell Comarcal del Segrià relatiu al 
Conveni  prestació  de  col·laboració  amb  els  ajuntaments   per  al  desenvolupament  del  servei  de 
primera acollida de les persones immigrades i de les retornades a Catalunya: cursos d’alfabetització, 
any 2023 (exp. núm. 564/2023)

Vist  l’objecte  d’establir  els  termes  de  col·laboració  entre  el  Consell  Comarcal  del  Segrià,  i  els 
ajuntaments de: Soses, Almacelles, La Granja d’Escarp, Alcarràs, Aitona, Sunyer, Alcoletge, Corbins, 
Alfarràs,  Sudanell,  Llardecans,  Torres  de  Segre,  La  Portella  i  Montoliu  de  Lleida  per  al 
desenvolupament del servei de primera acollida mitjançant les accions següents:

- L’organització, durant l’exercici 2023, de cursos d’alfabetització (en endavant mòdul A3)  de 90 hores 
lectives amb un cost màxim de 2.340 euros. 

- Afavorir l’accés a les ofertes formatives del Servei de primera acollida del Segrià  del Mòdul A.3 de 90 
hores lectives amb 30 hores d’accions amb voluntariat (que farien un total de 120 hores) que forma 
part de l’itinerari formatiu del Servei de primera acollida dins del mòdul A “Competències lingüístiques 
bàsiques”  i que té una assignació màxima de 2.340,00€ per mòdul.
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Vist la proposta de la regidoria delegada i l’informe tècnic.

RESOLC

 

Primer. Aprovar el Conveni marc entre el Consell Comarcal del Segrià i l'Ajuntament d'Alcarràs relatiu 
al desenvolupament del servei de primera acollida a les persones immigrades i de les retornades a 
Catalunya: cursos d’alfabetització, d’acord decret de presidència núm. 154/2023 del Consell Comarcal 
del Segrià, tot assumint per part d'aquest municipi les obligacions i compromisos que s'indiquen en 
l'acord marc, el text íntegre del qual s’adjunta. 

Segon.- Sol·licitar la convalidació pel Ple a la propera sessió que se celebri.

SEGON.-  Comunicar la present resolució al Consell Comarcal del Segrià. 

Es proposa per l’Alcaldia la seva aprovació,  preguntant l’Alcalde als membres de la Corporació si  tenen 
alguna observació a formular. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:  Tots els portaveus dels grups municipals donen conformitat a 
la proposta.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
l'aprova per unanimitat.

5.-  Expedient  964/2023.  RENOVACIÓ  DEL CONVENI  ENTRE  EL DEPARTAMENT  D’INTERIOR  DE  LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT D’ALCARRÀS PER A L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT A 
LA XARXA DE RADIOCOMUNICACIONS D’EMERGÈNCIES I SEGURETAT DE CATALUNYA (RESCAT) EN 
L’ÀMBIT DE L’ASSOCIACIÓ DE VOLUNTARIS DE PROTECCIÓ CIVIL  

Atès el dictamen favorable de la Comissió de Governació del dia 24 de juliol de 2023.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.- Donant continuïtat a les renovacions dels convenis entre el Departament d’Interior de la Generalitat de 
Catalunya  i  l’Ajuntament  d’Alcarràs  per  a  l’adhesió  de  l’ajuntament  a  la  xarxa  de  radiocomunicacions 
d’emergències i seguretat de Catalunya (RESCAT) en l’àmbit de l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil.

2.- Inclusió en el programa d’actuacions municipals. 

Atès que l’actuació es preveu ordinàriament inclosa en els plans d’actuacions pressupostàriament aprovats 
des de la seva implementació. Sense costos específics.

3.- Objecte i competència municipal. 

Es preten promoure solucions de protecció civil relacionades mediambientalment i de la salut, àmbits que es 
situen dins de les competències locals atribuïdes a l’art. 2.2.b) i j) de la Llei 7/85, de Bases de règim local i  
l’art. 66.1.2 i 3. f) i h) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. Considerant que, d’acord amb l’establert a l’art. 7 de la Llei 7/85, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local, les competències derivades de l’activitat, es podran exercir  
sempre que no es posi en risc la sostenibilitat financera d’acord amb els requeriments legals d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, a tal efecte es recavaran els informes dels organismes competents de 
la Generalitat en matèria de tutela financera. 
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4.- Vist el conveni marc proposa pel Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya per l’adhesió de 
l’Ajuntament d’Alcarràs.

Vist l’informe de secretaria i examinada la documentació que l'acompanya i de conformitat amb allò que s'ha 
fixat en l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. Dins de l’àmbit de 
les competències municipals determinades l’art.  2.2.b) i j) de la Llei 7/85, de Bases de règim local i  l’art. 
66.1.2 i 3. f) i h) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya, i d’acord amb les atribucions per a l’establiment de convenis establert a l’art. 86 
de la Llei 39/2015, de 1 d’octubre, del procediment administratiu comú, l’art. 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril 
de bases de règim local i 150 del Decret Legislatiu 2/2003, pel que s’aprova el tex refós de la llei municipal i  
de règim local de Catalunya.

Per l’Alcaldia es proposa l’adopció del següent

ACORD:

PRIMER.- Aprovar el  Conveni entre el Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament 
d’Alcarràs per a l’adhesió de l’Ajuntament a la Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de 
Catalunya (Rescat) en l’àmbit de l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil del contingut següent:

“REUNITS:
.../...

Es reconeixen mútuament la capacitat legal per formalitzar aquest conveni i 

MANIFESTEN 

I. Que la Llei 4/1997, de 20 de maig, de protecció civil de Catalunya, ha establert el marc regulador de 
les accions destinades a protegir les persones, els béns i el medi ambient davant de situacions de 
greu risc col·lectiu, de catàstrofes i de calamitats públiques. D’acord amb la Llei 4/1997, de 20 de 
maig, el Centre de Coordinació Operativa de Catalunya (en endavant, CECAT) és el centre superior de 
coordinació i informació de l'estructura de protecció civil de Catalunya.

II. Que el Decret 246/1992, de 26 d'octubre, sobre la creació del CECAT, estableix que és un nucli de 
comunicacions i  té per missió fonamental  la informació,  la comunicació,  la coordinació,  el  suport  i 
l'optimització dels esforços, accions i actuacions de tots els organismes, tant públics com privats, que 
puguin ser requerits en cas de greu risc col·lectiu, calamitat pública o catàstrofe, tenint com a finalitat 
la seguretat de les persones, els seus béns i drets, i també la minimització i la previsió dels seus 
efectes. Una de les seves funcions és establir, en situacions de greu risc i emergència, les respostes 
adequades, d'acord amb protocols d'actuació, plans d'emergència i inventaris de mitjans i recursos 
mobilitzables.

III. Que d’acord  amb les  competències  que  té  assignades  en  matèria  d’emergències  i  seguretat,  el 
Departament  d’Interior  ha  creat,  mitjançant  el  Centre  de  Telecomunicacions  i  Tecnologies  de  la 
Informació,  la  xarxa  Rescat  de  radiocomunicacions  d’emergències  i  seguretat  a  Catalunya  (en 
endavant,  “xarxa  Rescat”)  per  respondre  a  les  necessitats  dels  diversos  cossos  de  seguretat  i 
emergències.

IV. Que la xarxa Rescat, de tecnologia Tetra, es caracteritza per l’ús eficient de la banda de freqüències 
d’emergències  i  seguretat,  possibilitat  de  comunicacions  xifrades,  bona cobertura  urbana  i  rural  i 
comunicacions en grups independents amb possibilitats de coordinació.

V. Que l’Acord del Govern de la Generalitat de 4 de juny de 2019 defineix el Consell Rector de la xarxa  
Rescat com a màxim òrgan de direcció de la xarxa i en defineix les funcions. 

VI. Que els municipis, de conformitat amb el que estableix l’article 47 de la Llei 4/1997, de 20 de maig, 
són les entitats bàsiques de la protecció civil a Catalunya, disposen de capacitat general d’actuació i 
de planificació en aquesta matèria i exerceixen les funcions que els atribueix la dita Llei i qualsevol 
altra que, sense contravenir-la, resulti necessària en l'àmbit de la seva col·lectivitat per a la protecció 
de les persones, dels béns i del medi ambient davant situacions de greu risc col·lectiu, de catàstrofes 
o de calamitats públiques. 

VII. Que, d’acord amb l’article 39 de la Llei 4/1997, de 20 de maig, el voluntariat de protecció civil forma 
part de l’estructura de protecció civil de Catalunya, de manera que els articles 54 i 55 preveuen que els 
ciutadans i ciutadanes puguin col·laborar regularment de manera voluntària i desinteressada en les 
funcions de protecció civil  per mitjà de les associacions de voluntariat  de protecció civil,  les quals 
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tenen com a finalitat social la col·laboració desinteressada en tasques de protecció civil en l’àmbit local 
i han de rebre suport de les administracions públiques en les seves activitats.  

VIII. Així, d’acord amb els articles 5 i 6 del Decret 27/2001, de 23 de gener, pel qual s’aprova el reglament 
de les associacions de voluntariat de protecció civil de Catalunya, aquestes han de desenvolupar les 
seves funcions en el marc de la protecció civil local i, en especial, dels plans de protecció civil d’aquest 
àmbit, essent el seu àmbit operatiu el terme municipal corresponent. 

IX. Que d’acord amb la Llei 4/1997, de 20 de maig, i el Decret 27/2001, de 23 de gener, esmentats, les 
associacions del  voluntariat  de protecció civil,  a més d’estar  vinculades funcionalment  a  l’autoritat 
municipal de protecció civil i reconegudes en els plans corresponents, també s’han d’inscriure en el 
registre especial de les associacions del voluntariat de protecció civil adscrit a la Direcció General de 
Protecció Civil (DGPC). 

X. En aquest sentit, l’Ajuntament té degudament reconeguda l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil 
d’Alcarràs (en endavant,  AVPC), i  concretament amb conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i 
l’AVPC signat en data _______ i vigent, assegurança de responsabilitat civil en vigor i inscripció en el 
registre especial  del  Departament d’Interior en data ________ i número de registre ____, tal com 
preveu l’article 13 del Decret 27/2001, de 23 de gener. 

XI. Que les parts signatàries del conveni tenen interès a millorar la protecció de la població en situacions 
de greu risc col·lectiu, d’emergències, de catàstrofes i de calamitats públiques, a través d’una major 
coordinació  reforçant  l’intercanvi  d’informació  en  temps  real  entre  l’AVPC i  el  CECAT mitjançant 
sistemes de comunicació específicament dissenyats a aquests efectes.  

Per tot això, les parts han decidit subscriure el present conveni de col·laboració, sobre la base dels 
següents 
 
ACORDS 

Primer. Objecte del conveni 

L’objecte del conveni és regular les condicions d’adhesió de l’Ajuntament d’Alcarràs a la xarxa Rescat, 
per ser utilitzada per l’AVPC en les comunicacions amb el CECAT, per tal d’informar en temps real de 
les dades sobre sinistres greus i dels riscos significatius en curs que pugui conèixer, amb la finalitat de 
millorar la protecció de la població en aquests supòsits. 

Segon. Obligacions del Departament d’Interior El Departament d’Interior s’obliga a: 

 Garantir la continuïtat i l’evolució de la xarxa Rescat en els propers anys i la seva disponibilitat per a 
l’Ajuntament.  

 Autoritzar a l’AVPC les comunicacions (o l’ús de les comunicacions) de la xarxa Rescat amb el CECAT 
per  a  la  coordinació  operativa  descrita  en el  present  conveni,  mitjançant  la  utilització  de  ______ 
terminals portàtils lliurats amb els seus accessoris. Un d’aquests terminals es podrà destinar a l’ús del 
tècnic o responsable municipal que realitza les tasques de coordinació de l’AVPC, d’acord amb el que 
preveuen aquest conveni i el protocol de comunicacions adjunt. 

 Renovar  aquests  terminals  quan  es  consideri  necessari,  excepte  en  cas  de  pèrdua,  avaria  o 
deteriorament del terminal per un ús indegut, a criteri del Departament d’Interior. 

 Proporcionar el protocol de comunicacions relatiu a la utilització d’aquests terminals (que s’adjunta al 
conveni com a annex I),  així com el manual d’ús dels terminals i  la formació inicial per a la seva 
utilització. 

 Comunicar-se amb el CECAT d’acord amb l’objecte i  contingut del  conveni i,  més específicament, 
d’acord amb el protocol de comunicacions de l’annex I. 

 Oferir  a  l’Ajuntament  un  servei  integral  d’explotació  de  la  xarxa  Rescat  que  mitjançant  el  Centre 
d’Operacions  Rescat  (en  endavant  COR) proporcioni  a  l’Ajuntament,  entre d’altres,  un  servei  per 
atendre les incidències que puguin afectar el funcionament de la xarxa Rescat i dels seus terminals, 
utilitzant els recursos necessaris per solucionar-les.  

Tercer. Obligacions de l’Ajuntament L’Ajuntament s’obliga a: 

 Utilitzar adequadament els sistemes de comunicacions, respectant les normes d’ús i les condicions 
tècniques que siguin aplicables. 
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 A aquest efecte, haurà de: 

-adaptar l’ús de la xarxa a les instruccions rebudes, en qualsevol moment, de la direcció de la xarxa 
Rescat. 

-observar les instruccions de la direcció de la xarxa Rescat per garantir la seguretat i l’ús eficient de la 
xarxa. 

 Assegurar que tots els usuaris de terminals de la xarxa siguin membres amb la condició de voluntari  
de protecció civil, d’acord amb el nomenament corresponent de l’Ajuntament i amb el que estableix el 
Decret 27/2001, de 23 de gener, pel qual s’aprova el reglament de les AVPC de Catalunya, i que els 
terminals no siguin utilitzats per altres col·lectius. 

 Vetllar perquè l’AVPC faci un ús correcte dels terminals de la xarxa Rescat i de les comunicacions 
d’acord amb les previsions i l’objecte del conveni i, específicament, amb el protocol de comunicacions 
annex, i no permetre la utilització dels terminals per a altres funcions. 

 Destinar al tècnic o responsable municipal per a la coordinació de l’AVPC un dels terminals lliurats a 
través del conveni per ser utilitzat en les seves funcions de coordinació i supervisió de les actuacions 
de l’AVPC. 

 Complir i vetllar pel compliment per part de l’AVPC de les obligacions fixades pel Decret 27/2001, de 
23 de gener, que aprova el Reglament de les AVPC de Catalunya, i normes que se’n derivin, així com 
de les directrius tècniques que dicti la DGPC sobre les actuacions del voluntariat de protecció civil. 

 Actualitzar anualment les dades identificatives dels membres de l’AVPC degudament nomenats per 
l’Ajuntament  i  comunicar-les  a  la  DGPC,  incloses  les  baixes,  el  catàleg  actualitzat  de  recursos 
materials de l’AVPC i la Memòria dels serveis prestats per l’AVPC l’any anterior. 

 Retornar els terminals lliurats a partir d’aquest conveni al Departament d’Interior en cas de dissolució 
de l’AVPC o que es rescindeixi o perdi vigència el conveni. 

 Informar  la  DGPC  d’aquells  terminals  que  es  destinin  a  l’AVPC  que  estiguin  a  disposició  de 
l’Ajuntament  mitjançant  altres  convenis  signats  amb  el  Departament  d’Interior.  Aquests  terminals 
s’incorporaran a l’annex II d’aquest conveni sobre “relació de terminals” i les condicions d’ús seran les 
que estableix el conveni. 

 Gestionar a través de la DGPC les peticions i consultes sobre els canals de comunicació Rescat a 
utilitzar. 

 Assumir el compromís que tots els equips i  accessoris de la xarxa Rescat adquirits només seran 
mantinguts pel COR, el qual gestionarà directament amb les empreses subministradores la reparació 
dels equips avariats i s’encarregarà de totes les gestions per resoldre les incidències que afectin els 
equips terminals (excepte material fungible). Per tal de facilitar aquesta gestió i poder oferir un servei 
àgil i eficient amb un temps de resposta adequat, el COR, quan rebi un equip avariat de l’AVPC, en 
facilitarà un altre d’operatiu de la mateixa marca i  model amb la  mateixa configuració,  la mateixa 
programació i la mateixa identitat. Per tant, a l’hora de gestionar l’inventari, l’AVPC haurà d’utilitzar el 
número d’identitat de l’equip (ISSI) i no el número de sèrie. 

 En el  cas que sigui  necessari  adquirir  nous terminals  per  part  del  municipi  o de l’AVPC, cal  que 
estiguin homologats  per  la  xarxa Rescat,  per tal  de garantir  la  compatibilitat  dels  equips amb els 
estàndards  de  la  tecnologia  Tetra  i  les  especificacions  de  la  xarxa  Rescat  i  assumir  el  cost  de 
l’adquisició de manteniment del material, tal com es detalla a l’acord quart. 

 Adquirir directament el material fungible quan s’esgoti, es perdi o es faci malbé, i els kits d’instal·lació 
de terminals mòbils quan siguin necessaris per nova instal·lació en vehicle o canvi de vehicle. 

 Comunicar al Departament d’Interior les noves adquisicions de terminals per part de l’AVPC o del 
municipi, tal com preveu l’acord quart.  

Quart. Lliurament de terminals i adquisició de terminals nous 

El  lliurament  inicial  de terminals  queda reflectit  a  l’annex II,  “Relació  de  terminals”,  on s’indica el 
número de referència ISSI de cada terminal. 
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En cas que un terminal de l’AVPC donat d’alta a la xarxa provoqui algun tipus d’avaria, bloqueig o mal 
funcionament  de  la  xarxa  Rescat,  serà  donat  de  baixa  temporalment  fins  que  se’n  comprovi  el 
funcionament correcte. 

El Departament podrà donar de baixa de forma urgent i immediata els terminals lliurats mitjançant 
aquest conveni en cas que se’n detecti un mal ús, un incompliment de les obligacions fixades en el  
conveni,  inclòs el  protocol  de comunicacions adjunt,  o  bé del  Decret  27/2001,  de 23 de gener,  i 
normativa derivada, o actuacions contràries a les directrius establertes per la DGPC en relació amb les 
actuacions del voluntariat de protecció civil. 

L’Ajuntament podrà adquirir nous terminals per afegir-los als lliurats per a les funcions previstes en el 
conveni. En relació amb aquests nous terminals, l’Ajuntament es farà càrrec dels costos d’adquisició i 
del  seu  manteniment.  L’adquisició  del  nou  equipament  s’efectuarà  segons  el  procediment  de 
contractació  que  s’estableixi,  garantint  la  compatibilitat  dels  equips  amb  els  estàndards  de  la 
tecnologia Tetra i les especificacions de la xarxa Rescat, i se n’haurà de contractar el manteniment  
amb les mateixes condicions d’homologació i  compatibilitat  tecnològica amb la  xarxa exigides pel 
Departament d’Interior.  

Els  nous  terminals  adquirits  s’incorporaran  a  l’annex  II  del  conveni,  “Relació  de  terminals”.  El 
Departament oferirà a l’Ajuntament el servei integral d’explotació de la xarxa Rescat per als terminals 
adquirits un cop s’hagi formalitzat una addenda que modifiqui el conveni. 

Cinquè. Annexos 

Formen part del conveni els annexos següents: 

- Annex 1: Protocol de comunicacions - Annex 2: Relació de terminals 

Sisè. Protecció de dades i deure de confidencialitat  

Les parts es comprometen a considerar confidencial la informació tècnica, comercial o de qualsevol 
altra naturalesa que rebin de l’altra part. En conseqüència, es comprometen a no divulgar aquesta 
informació a tercers sense consentiment exprés de l’altra part. 

El tractament de les dades és responsabilitat d’ambdues parts i se sotmet a la normativa de protecció 
de dades, en especial a la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i 
garantia dels drets digitals, així com al Reglament (UE) número 2016/679 del Parlament Europeu i del 
Consell, de 27 d’abril de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al tractament 
de dades personals i a la lliure circulació d’aquestes dades i pel qual es deroga la Directiva 95/46. 

Aquesta clàusula no expira amb la resolució del conveni. Les parts es comprometen a complir-la fins al 
moment en què la informació hagi  esdevingut de coneixement públic,  d’acord amb el marc jurídic 
aplicable vigent. 

Atès que els annexos al conveni contenen informació tècnica que ha de ser protegida, no han de ser 
objecte de publicació, d’acord amb el que preveu l’article 21.1.a) en relació amb l’article 8.f) de la Llei  
19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. 

Setè. Vigència del conveni, pròrrogues i resolució  

El present conveni té efectes des de la seva signatura per a ambdues parts.  

La duració del conveni serà de quatre anys des de la data de la signatura. En qualsevol moment 
abans de la finalització del termini previst anteriorment, els signants del conveni podran acordar-ne 
unànimement la pròrroga per un període de fins a quatre anys addicionals o bé l’extinció, d’acord amb 
el que preveu l’article 49.h de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. “

SEGON.- Delegar en l’Alcaldia la representació municipal  per a la formalització del present conveni.

TERCER.- El present acord s' haurà de notificar al Departament d’Interior als efectes que per la seva part es 
procedeixi a l' acceptació i formalització del conveni.
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Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:

respecte a la  subvenció per actualitzar  el  1.-  El  portaveu del  grup de SA-PSC Sr.  Manel  Ezquerra Tomàs 
manifesta que cal recolzar l’associació local de protecció civil, cal aprofitar línies de subvencions per tal que 
tinguin un vehicle propi, cal estar atents.

2.- L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que està d’acord en la necessitat del vehicle propi, informant que 
Duplicem no caldrà perquè podem actualitzar les dades directament.

2.- El  Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany Camí manifesta amb la renovació del 
conveni ens integrem en la denominada tecnologia Z, que usen tots els serveis d’emergència per coordinar tots 
els elements per millorar la protecció civil.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
l'aprova per unanimitat.

6.-  Expedient  987/2021.  Procediments  Judicials.  COMUNICACIÓ  DE  SETENCIA  DEL  JUTJAT 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU DE LLEIDA DEL PROCEDIMENT ORDINARI 354/2021-A, DECLARACIÓ 
DE LESIVITAT DE LA RELACIÓ I VALORACIÓ DE LLOCS DE TREBALL.

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació del dia 24 de juliol de 2023.

L’Alcalde-President, s’adreça al Ple als efectes de

COMUNICAR:

Que el Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Lleida, en el Procediment ordinari 354/2021-A interposat per 
l’Ajuntament d’Alcarràs per acord del Ple del dia 18 de maig de 2021, pel que es sol·licita la Declaració de 
Lesivitat de la Relació i la Valoració de llocs de treball (RVLT) aprovada pel Ple en sessió del 14/02/2019 i 
19/03/2019 i resolucions concordants. Ha dictat Sentencia 165/2023, del dia 30 de juny de 2023 amb la part 
dispositiva del literal següent:

“FALLO:

Estimo el recurso contencioso-administrativo de lesividad interpuesto por el procurador D. Ricardo Balart 
Altes actuando en nombre y representación del Ayuntamiento de Alcarràs  y siendo asistido por el letrado 
D. Alexis Guallar Tasies, y en consecunencia se declara la lesividad de los actos mencionados en el 
antecedente de hecho primero que quedan anulados al no ser conformes a derecho”

Que el actes declarats lesius que es descriuen en l’Antecedent de Fet Primer són els següents:

“PRIMERO.- Se presentó recurso contencioso-administrativo de lesividad por el Ayuntamiento de Alcarras 
y constando como parte demandada y personada la expuesta en el encabezamiento de la sentencia. 

En el recurso se formulaba recurso de lesividad contra los siguientes actos administrativos la aprobación 
de la valoración y relación de puestos de trabajo del Ayuntamiento de Alcarras, adoptado por Acuerdo del 
Pleno en sesión de fecha 14 de febrero de 2019, y por acuerdo posterior del Pleno en sesión de fecha 19 
de marzo de 2019 que se dio conformidad a los documentos definitivos para la ejecutividad, la aprobación 
del  Plan  de  Medidas  para  la  implantación  de  la  RLT  (periodo  2018-2021)  adoptado  en  los  mismos 
acuerdos plenarios indicados anteriormente, las resoluciones dictadas por la Alcaldía en aplicación de la 
medida 4 del Plan de Medidas para la implantación de la RLT, combinadas con las medidas 8.1 o 9 según 
los casos,  respecto a lugares de trabajo que en la actualidad se encuentran ocupados;  resoluciones 
relacionadas en el  Anexo 1 del  certificado de acuerdo del  Pleno de fecha 18 de mayo de 2021,  las 
resoluciones  dictadas  por  la  Alcaldía  en  aplicación  de  la  medida  8.2  del  Plan  de  Medidas  para  la 
implantación de la RLT, respecto a lugares de trabajo que en la actualidad se encuentran ocupados; 
resoluciones relacionadas en el Anexo 2 del certificado de acuerdo del Pleno del certificado de acuerdo 
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del Pleno de fecha 18 de mayo de 2021, y las resoluciones dictadas por la Alcaldía sobre situaciones 
diversas  en materia  de  personal,  respecto a  lugares  de trabajo  que en  la  actualidad  se  encuentran 
ocupados, limitada la declaración de lesividad al contenido que tenga relación con la aplicación de la RLT, 
resoluciones relacionadas en el Anexo 3 del certificado de acuerdo del Pleno del certificado de acuerdo 
del Pleno de fecha 18 de mayo de 2021.”

Es fa constar per l’Alcalde que procedeix l’

EXECUCIÓ DE LA SENTÈNCIA:

Es confirma i estableix com a definitives les mesures, aprovades inicialment en forma cautelar, adoptades en 
l’acord d’aprovació de la sol.licitud de lesivitat adoptat per acord del Ple del dia 18 de maig de 2021 que fa 
referencia al pronunciament tercer de l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 19 de novembre de 2020, que 
continuarà desplegant els seus efectes, a saber:

1) Desplegar  els  efectes  el  Catàleg  de  Llocs  de  Treball  en  el  contingut  vigent  en  el  moment  de 
l’aprovació de la Relació de Llocs de Treball,  com a instrument organitzatiu aplicable en la seva 
substitució.

2) Establir que les retribucions dels empleats públics de l’Ajuntament seran les fixades en el Catàleg de 
Llocs  de  Treball,  en  l’estructura  retributiva  i  imports  fixats  a  data  31/12/2018,  degudament 
actualitzats amb l’aplicació dels augments retributius previstos en la legislació bàsica de l’Estat, sens 
perjudici de l’antiguitat i dels conceptes personals meritats a què cada empleat tingui dret. 

3) Respecte dels empleats públics que en l’actualitat ocupen un lloc de treball que amb l’aprovació de 
la Relació de Llocs de Treball va experimentar una reclassificació a un grup de classificació superior, 
l’aplicació  de  les  retribucions  previstes  en  el  Catàleg  de  Llocs  de  Treball  tindrà  en  compte 
l’adequació del salari base del grup de classificació superior al qual actualment estan adscrits. 

El Ple es dona per comunicat i conforme.

7.- Expedient 2339/2021. COMUNICACIÓ D’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ NÚM. 7 DEL 
POUM  I DECRET DE L’ALCALDIA D’INTERPOSICIÓ DE REQUERIMENT PREVI A LA INTERPOSICIÓ DE 
RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA LA DENEGACIÓ DE L’APOARTAT B.1 (EXCLUSIÓ 
RESERVES HPO) DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ NÚM. 7 DEL POUM.

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de  Governació del dia 24 de juliol de 2023.

L’Alcalde-President, s’adreça al Ple als efectes de

COMUNICAR:

PRIMER.- El Ple en sessió de data 24/11/2022 va aprovar provisionalment la Modificació núm. 7 el  
POUM, per la millora de les condicions i gestió del sòl urbà.

SEGON.- La Comissió  Territorial  d’urbanisme en sessió del  dia 25 de maig de 2023, va adoptar l’acord 
següent:

1.-  Aprovar definitivament la modificació núm. 7 del Pla d'ordenació urbanística municipal per millorar les 
condicions i la gestió del sòl urbà, del municipi d’Alcarràs, promoguda i tramesa per l’Ajuntament, i supeditar-
ne la publicació al DOGC i consegüent executivitat a la presentació d’un text refós, verificat per l’òrgan que 
ha atorgat l’aprovació provisional  de l’expedient i  degudament diligenciat,  que incorpori  les prescripcions 
següents: 
 
-Cal que s’exclogui la modificació B1 del document de proposta, respecte de les reserves d’habitatge de 
protecció pública.  

16

C
od

i V
al

id
ac

ió
: L

R
LN

JC
JX

67
JH

K7
SR

6X
PX

6D
2S

S 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

lc
ar

ra
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
6 

de
 2

6 



 

-Cal aportar la memòria social en la qual es justifiqui: 
o Les necessitats actuals del municipi d’habitatge de protecció pública, estudiant i valorant si es 

mantenen les definides en el POUM vigent o si s’han vist modificades.  
o Que les reserves restants, en base a la modificació proposada, que quedarien per aquest tipus 

d’habitatge en el sòl urbà, són suficients per a donar resposta i cabuda a les necessitats del 
municipi.  

-Cal  aportar  la  justificació  i  necessitat  de  la  modificació  de  la  regulació  dels  usos  en  el  conjunt  de  les 
qualificacions urbanístiques i de les alçades reguladores màximes en les qualificacions d’ús industrial.  
-Cal incorporar les consideracions de l’informe de l’Agència Catalana de l’Aigua emès en data 16.3.2023. 
-Cal esmenar les errades materials detectades. 
 
2.- Indicar a l’Ajuntament que, d’acord amb el previst als articles 26.1 i 36 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre,  
del procediment administratiu comú de les administracions públiques, els documents públics administratius 
han de tenir format electrònic i la seva tramesa s’ha de fer també electrònicament. A aquests efectes s’han 
posat a disposició dels ajuntaments, mitjançant la plataforma EACAT, els diferents formularis que permeten la 
tramitació telemàtica de totes les fases dels diferents procediments urbanístics,  als quals  podeu accedir 
també a través del web del Departament de Territori i Sostenibilitat: 
 
http://territori.gencat.cat/ca/06_territori_i_urbanisme/ 
 
Recordar que el text refós inclourà el text de les normes urbanístiques en format editable de tractament de 
textos, en compliment de l’article 17.6 del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat pel Decret 305/2006, de 
18 de juliol. 
 
3.- Comunicar-ho a l’Ajuntament.  

TERCER.- Que s’ha dictat Decret 2023-0675, de data 06/07/2023, del contingut literal següent:

RESOLUCIÓ D'ALCALDIA

 1.- La Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida en sessió de data 25/05/2023 va adoptar l’acord 
d’aprovació definitiva de la Modificació núm. 7 del POUM d’Alcarràs, per millorar les condicions i la 
gestió  del sòl urbà del terme municipal d’Alcarràs, formulat i tramès per aquest Ajuntament. 

2.- L’acord adoptat exclou expressament de l’aprovació definitiva tot el contingut de l’apartat B.1 del 
document de proposta de Modificació del POUM aprovat provisionalment per aquest Ajuntament, 
sobre l’eliminació  de determinades reserves d’habitatge de protecció pública. 

3.- Aquest pronunciament suposa la denegació de la proposta de modificació del POUM formulada 
per l’Ajuntament en relació al contingut de l’apartat B.1 del document. 

4.- L’acord adoptat va ser notificat  a l’Ajuntament en data 07/06/2023.

5.-  Atès que l’exclusió decidida per la Comissió Territorial d’Urbanisme es considera contrària a 
dret i lesiva per als interessos municipals. 

6.-  Vist l’article 44 de la Llei 29/1998, de 13 de juliol,  reguladora de la Jurisdicció Contenciso-
Administrativa, que en els litigis entre Administracions Públiques permet amb caràcter previ a la 
interposició de recurs jurisdiccional la formulació de requeriment previ contra l’Administració autora 
de l’actuació administrativa per a que revoqui l’acte objecte d’impugnació,  en el termini d’un mes a 
comptar de l’endemà de la data de la seva notificació. 

7.- L’article 21.1-k) de la Llei de Bases de Règim Local atribueix la competència a l’Alcaldia per a 
l’exercici  d’actuacions  judicials  o  administratives  en  defensa de  l’ajuntament,  fins  i  tot  en  cas 
d’urgència respecte d’aquelles matèries que siguin competència del ple, com seria el present cas al 
tractar-se d’un instrument de planejament urbanístic aprovat provisionalment pel  ple, havent de 
donar compte en la primera sessió que celebri per a la seva ratificació. 

RESOLC

PRIMER. Formular requeriment previ a la interposició de recurs contenciós-administratiu davant 
del Departament de Territori de la Generalitat de Catalunya en relació a l’acord de la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Lleida adoptat en sessió de data 25/03/2023, Expedient 2022 / 076931 / 
L,  respecte de l’exclusió  en l’aprovació definitiva del  contingut  de l’apartat  B.1 (eliminació  de 
determinades reserves d’habitatge de protecció pública) del document de proposta de Modificació 
núm. 7 del POUM d’Alcarràs, per millorar les condicions i la gestió  del sòl urbà del terme municipal 
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d’Alcarràs.  

SEGON. Donar compte d’aquesta resolució al Ple de l’Ajuntament en la propera sessió ordinària 
que celebri, per a la seva ratificació. 

QUART.- Comunicar que s’han establerts contactes informatius tant amb la Comissió Territorial d’Urbanisme, 
com al el  Departament d’Habitatge, als efectes d’explicar les causes de la eliminació del POUM  de les 
reserves d’HPO que estaven preestablertes i que no eren d’obligada imposició ja que s’havien aprovat en 
instruments de planejament previs on no s’establien, produint alteració de la equidistribució de beneficis i 
càrregues  urbanístiques  dels  corresponents  polígons  d’actuació  urbanística.  Pactant-se  justificar 
separadament  aquesta  situació acompanyant  de documentació complementària  com una memòria  social 
justificativa, que s’hauria d’acompanyar amb el Text refos de la modificació núm. 7 de POUM requerida. 

Sense perjudici d’aquesta proposta s’ha decidit formular el requeriment previ al contenciós administratiu, per 
tal de assegurar la resolució. 

El Ple es dona per comunicat i conforme.

8.-  Expedient  1755/2023.  MOCIÓ  PER  DECLARAR  “ZONA  AFECTADA  GRAVEMENTE  POR  UNA 
EMERGENCIA DE PROTECCIÓN CIVIL” A ”LES TERRES DE LLEIDA  

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 24 de juliol de 2023.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

Des de la Diputació de Lleida, en virtut d’allò que preveu l'article 91,4 i 97,3 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, es 
proposa al Ple el coneixement i resolució de les mocions següents:

MOCIÓ PER DECLARAR “ZONA AFECTADA GRAVEMENTE POR UNA EMERGENCIA DE PROTECCIÓN 
CIVIL” A ”LES TERRES DE LLEIDA

Catalunya es troba actualment enfrontada a una de les pitjors sequeres de la història recent. Els registres 
pluviomètrics mostren els pitjors nivells des de 1905, i les reserves d'aigua en les conques internes s’han 
situat  en un preocupant 27%, una xifra no vista des del  2008.  En trenta mesos consecutius d'escasses 
pluges, aquesta falta de precipitacions ha provocat una disminució significativa en les reserves hídriques.

Aquest dèficit de pluges ha generat una situació de sequera hidrològica, amb embassaments buits i aqüífers 
al límit, agreujada per l'emergència climàtica. Ja no es tracta d'una situació conjuntural, sinó d'un problema 
estructural del qual desconeixem quan i com en sortirem.

El sector agrari es troba en una situació crítica a causa d'aquesta escassetat d'aigua, no sols en els cultius de 
secà, sinó també en els regadius. La patronal catalana de la fruita, Afrucat, estima en 164 milions d’euros les 
pèrdues directes del sector a les zones en què enguany no hi hagi collita com a conseqüència de les actuals 
restriccions d’aigua per la sequera, entre elles el tancament del reg al canal d’Urgell. Tot i això, si s’arribés a 
un  escenari  que  no  garantís  la  supervivència  dels  arbres,  caldria  sumar-hi  uns  600  milions  d’euros, 
corresponents al cost  de replantació i  el dels anys posteriors, aproximadament cinc, fins que tornessin a 
produir a ple rendiment, sense oblidar la collita de cereals, la vinya, els olivars, la fruita seca, i el sector de la  
flor i planta ornamental, tots ells de gran importància per a Catalunya i especialment a les Terres de Lleida.
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L'any 2022, durant una situació similar, encara que menys greu, el Govern va aprovar el Reial decret llei 
4/2022, de 15 de març, que adoptava mesures urgents de suport al sector agrari a causa de la sequera, 
enfocades  en  les  demarcacions  del  Guadalquivir  i  del  Guadiana.  Atesa  la  situació  actual  que  pateix 
Catalunya, considerem que es requereix una resposta més ambiciosa per part del Ministeri.

La preocupació  davant  aquesta  situació  és  màxima,  ja  que la  continuïtat  de  moltes empreses  agràries, 
especialment les familiars arrelades al territori i dedicades a produir aliments i gestionar l'entorn, està en risc. 
No podem permetre que aquestes empreses cessin la seva activitat, ja que perdríem no sols la producció 
d'aliments, sinó també la gestió del territori.

És  crucial  actuar  de  manera  coordinada  i  determinada  per  a  enfrontar  aquesta  situació,  preservar  la 
continuïtat del sector agrari i salvaguardar la producció d'aliments i la gestió del territori a Catalunya.

Per tot això es proposa al plenari de l’Ajuntament d’Alcarràs, els següent:

ACORD

1. Que  aquesta  corporació  demani  al  govern  de  l’Estat  La  declaració  “ZONA  AFECTADA 
GRAVEMENTE POR UNA EMERGENCIA DE PROTECCIÓN CIVIL”, segons la Llei 17/2015, de 9 de juliol, 
del Sistema Nacional de Protecció Civil, per les Comarques i Municipis de la demarcació de Lleida, de tal 
manera que les persones afectades puguin demanar  les ajudes  pertinents,  que permetin  subsistir  a  les 
explotacions agrícoles que ho necessitin.

2. Comunicar  aquest  acord  a  la  Presidencia  del  Gobierno,  al  Ministerio  del  interior,  Ministerio  de 
Agricultura,  Pesca  y  Alimentación  del  govern  de  l’estat  espanyol   i  als  departaments  de   Presidència, 
Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural, i al Departament d'Interior de la Generalitat de 
Catalunya.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor del grup de SA-PSC Sr. Joaquim Dolcet manifesta que ahir dia 26 de juliol el Ministerio d’Agricultura 
ja ha declarat ajudes directes a les zones afectades per la sequera, apareixen molts municipis de Lleida, però no 
Alcarràs ni altres pobles regats pel Canal d’Aragó i Catalunya ni del Canal de Pinyana. Per la qual cosa insta al  
govern municipal que es demani i s’inclogui als nostres municipis entre els afectats per l’ajut. És urgent, han de 
saber que casi no em pogut regar que ha perjudicat als arbres fruites i al cereal que ha perdut 2 collites i això no 
s’ha considerat en el Decret d’ajudes.

2.- L’Alcalde Sr. Gerard Companys proposa negociar una moció pròpia atenent les circumstàncies del nostre 
municipi.

El Sr. Dolcet insisteix que les dos tallades d’aigua i la poca aigua rebuda han fet que no s’hagi deixat de treballar i 
invertir,  es  a dir  s’han mantingut  les despeses quan els  perjudicis  de la  sequera  reduiran  les expectatives 
d’ingressos. Demana que la Generalitat va adoptar un decret que no reconeixien ajudes quan l’Estat si que l’ha 
fet.

El regidor delegat Sr. Robert Moreno es manifesta conforme amb la proposta i informa que es demanaran els 
ajuts al nostre municipi per les afectacions.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
s'aprova per unanimitat.

9.- Expedient 1875/2023. MOCIÓ SOBRE L’AFECTACIÓ DE LES PEDREGADES AL SECTOR AGRARI I ELS 
SISTEMES DE PROTECCIÓ.   

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 24 de juliol de 2023.

L’Alcalde-President en virtut dels 
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ANTECEDENTS:

Des del Sindicat Unió de Pagesos de Catalunya, en virtut d’allò que preveu l'article 91,4 i 97,3 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, es proposa al Ple el coneixement i resolució de les mocions següents:

MOCIÓ SOBRE L’AFECTACIÓ DE LES PEDREGADES AL SECTOR AGRARI I ELS SISTEMES DE 
PROTECCIÓ

L’agricultura en general, i les comarques de Lleida en particular, sempre han estat exposades als diferents 
agents meteorològics que, en moltes ocasions i de manera imprevisible, han ocasionat danys importants en 
els conreus. Entre tots cal destacar per la seva virulència les pedregades, que en els mesos de primavera i  
estiu  són  molt  freqüents  a  les  nostres  contrades.  Els  darrers  anys,  aquest  fenomen  meteorològic  s’ha 
incrementat notòriament i anualment centenars d’explotacions agràries veuen perillar els rendiments del seu 
treball i la viabilitat de les seves explotacions. 

Per aquest motiu els pagesos utilitzen diferents estratègies per aconseguir la minimització dels seus efectes. 
Entre d’altres sistemes, la implantació d’estructures com les xarxes antipedregada, les assegurances agràries 
o la utilització de canons sònics antipedra.  

La instal·lació de canons sònics antipedra està generant conflictes en alguns municipis per les molèsties de 
soroll  que causen, els dubtes sobre la seva eficàcia i,  especialment en les zones de secà, els possibles 
efectes sobre el cicle atmosfèric de l’aigua. Cal tenir en compte que, d’acord amb el marc normatiu actual, les 
activitats que originin sorolls no poden sobrepassar els valors límit d'immissió a l'ambient exterior establerts a 
l'annex 3 del Decret 179/2019, de 10 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei 16/2002, de 28 
de juny, de protecció contra la contaminació acústica, i se n'adapten els annexos. Així mateix, els canons 
sònics antipedra requereixen de les autoritzacions necessàries de l’organisme de conca de modificació de la 
fase atmosfèrica del cicle hidrològic quan té per finalitat evitar precipitacions en forma de calamarsa o pedra 
d’acord amb l’article 3 del text refós de la Llei d’aigües (Reial Decret Legislatiu 1/2001, de 20 de juliol) i de 
l’article 3.3 del Reglament del Domini Públic Hidràulic (Reial Decret 849/1986, d’11 d’abril). 

D’altra banda l’Agencia Estatal de Meteorología considera que no hi ha cap evidència científica de que les 
explosions sòniques que emeten aquests canons tinguin la més mínima influència sobre la formació de la 
calamarsa o la pedra. Així es recull en la declaració de la World Meteorological Organization de 2015 sobre la 
modificació artificial del temps que afirma que els canons sònics no tenen base científica. 
 
Per tot això, es proposa al el Ple de l’Ajuntament d’Alcarràs, l’adopció del següent

ACORD:

Primer.- Instar al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural a: 

- Comprovar  que els  canons sònics disposin de les autoritzacions necessàries de l’organisme de 
conca d’acord amb l’article 3 del text refós de la Llei d’aigües (Reial Decret Legislatiu 1/2001, de 20 
de juliol) i de l’article 3.3 del Reglament del Domini Públic Hidràulic (Reial Decret 849/1986, d’11 
d’abril). 

- Millorar les assegurances agràries per tal de garantir una cobertura suficient a un cost ajustat que 
permeti compensar les pèrdues ocasionades pels danys climàtics. 

- Millorar les ajudes a les inversions de xarxes antipedregada i altres sistemes de protecció. 
- Incloure  un  apartat  d’informació  tècnica  contrastada  a  l’espai  web  del  departament  sobre  els 

diferents sistemes de protecció contra els efectes de la calamarsa i la pedra i la seva eficàcia. 
 
Segon.- Instar a la subdelegació del Govern a Lleida: 

A cooperar i col·laborar amb el Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural en la comprovació 
que els  canons sònics  disposin de les autoritzacions  necessàries de l’organisme de conca d’acord amb 
l’article 3 del text refós de la Llei d’aigües (Reial Decret Legislatiu 1/2001, de 20 de juliol) i de l’article 3.3 del 
Reglament del Domini Públic Hidràulic (Reial Decret 849/1986, d’11 d’abril). 
  
Tercer.- Notificar l’aprovació d’aquesta moció a: 
Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural 
Hble. Sr. David Mascort Subiranas 
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Conseller d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural 
Gran Via de les Corts Catalanes, 612-614 08007 Barcelona conselleria.accioclimatica@gencat.cat  
 
Subdelegació del Govern a Lleida 
Sr. José Crespín Gómez 
Subdelegat del Govern 
Plaza De la Pau, 1 25007 – Lleida 
subdelegat_govern.lleida@correo.gob.es  
 
Unió de Pagesos de Catalunya 
C. Riu Besòs, 22 baixos 25001 Lleida lleida@uniopagesos.cat  

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:

1.-  El  regidor  del  grup  de  SA-PSC Sr.  Joaquim  Dolcet  manifesta  que  estàn  conformes  en  que  es  facin  
comprovacions dels canons, en millorar les assegurances, malgrat que seria millor ampliar les assegurances per 
l’afectació de les gelades, més habituals, i reduir la franquícia general. Respecte a les ajudes a les xarxes contra 
la pedra dir que aquest tema ja fa temps que es treballa per l’IRTA i per la Cooperativa Fruits de Ponent que van  
fer conveni per fer probes i es tenen resultats, no caldria fer noves probes, els sistemes ja estan muntats no cal  
retirar-los. Amb el demés està conforme, caldria anar a la Subdelegació del Govern per tal que ens informin dels 
ajuts.

2.- L’Alcalde Sr. Gerard Serra considera que aquestes mocions venen determinades per la reacció a unes accions 
o situacions determinades i no tant analitzant el que s’ha fet o les perspectives.

3.- El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany comenta lo dels canons, ja que no 
existeix evidència científica de que provoquin que plogui o no, de fet ho diu la pròpia moció. Cal donar un  
missatge de tranquil·litat davant del canvi climàtic,, si els canons ajuden benvinguts siguin.Gerard Companys 
proposa negociar una moció pròpia atenent les circumstàncies del nostre municipi.

El Sr. Dolcet insisteix que les dos tallades d’aigua i la poca aigua rebuda han fet que no s’hagi deixat de treballar i 
invertir,  es  a dir  s’han mantingut  les despeses quan els  perjudicis  de la  sequera  reduiran  les expectatives 
d’ingressos. Demana que la Generalitat va adoptar un decret que no reconeixien ajudes quan l’Estat si que l’ha 
fet.

El regidor delegat Sr. Robert Moreno es manifesta conforme amb la proposta i informa que es demanaran els 
ajuts al nostre municipi per les afectacions.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de   dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple  
s'aprova per unanimitat.

B) PART DE CONTROL

7.- Expedient  JGL/2023 diversos.  COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I  ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN.

Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 24 de març de 2023.

L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències, que consten a les actes comunicades als regidors, del resum següent:

Expedient JGL/2023/09. Núm. 09/2023. Acta sessió extraordinària del dia 22/06/2023.

1.- Expedient 1587/2023. Designació de membres de la junta de govern.

2.- Expedient 1587/2023.  Delegació de competències de l’Alcaldia a la junta de govern.

3.-  Expedient  1587/2023.   Aprovació  de  proposta  al  ple  de  periodicitat  de  sessions  i  règim  general  de 
funcionament de la junta de govern.

4.- Expedient 1587/2023. Nomenament de tinents d'alcalde: resolució d'alcaldia de nomenament i delegació 
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de funcions

5.- Expedient 1587/2023.  Designació de delegació de funcions en regidors.

7.-  Comunicació  dels  acords  adoptats  per  decrets  de  l’alcaldia.  Es dona compte dels  decrets dictats per 
l’Alcaldia en virtut de les competències pròpies no delegades, del núm. 558 del dia 06/06/2023, al núm. 600 del  
dia 19/06/2023.

Expedient JGL/2023/10. Núm. 10/2023. Acta sessió ordinària del dia 13/07/2023.

1.- Aprovació de l’acta de la sessió anterior. Sessió extraordinària del dia 22/06/2023.

2.- Assumptes diversos. Programació de les properes actuacions de comissions informatives i dels òrgans de 
govern.

7.-  Comunicació  dels  acords  adoptats  per  decrets  de  l’alcaldia.  Es dona compte dels  decrets dictats per 
l’Alcaldia en virtut de les competències pròpies no delegades, del núm. 601 del dia 20/06/2023, al núm. 695 del  
dia 13/07/2023 

El Ple es dona per comunicat.

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

8.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  

Primer. El regidor portaveu del grup de PSA-PSC Sr. Manel Ezquerra realitza les següents:

1ª. Pregunta. Les obres al parc de la via es van començar sense estar del tot pressupostades, com és que es 
va iniciar la segona part del projecte sense estar contemplat al pressupost i s’han aturat les obres?. 

El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa respon que les obres del costat de l’aparcament s’han aturat perquè la 
brigada d’obres està centrada en la urbanització dels accessos al nou Institut, obres que s’acabaran aviat i 
dins dels terminis previstos. Recorda que de 5 empleats sol tenim 3 actualment.

El Sr. Ezquerra replica que aquesta no és la causa, que esta calculat que costarà 140.000 € i ara està parada 
l’obra i no hi ha diners per continuar-la ni previst acabar-la i demanaríem que es reconsideri el que es vol fer 
allí.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que ja miraran de finalitzar les obres, que no falta molt i l’arreglaran 
aviat

2ª. Pregunta. Limitar la paraula és el més antidemocràtic que existeix a la vida. Quina explicació li doneu al 
reglament que heu aprovat per limitar les intervencions i la instal·lació d’aquests dos cronòmetres a les dues 
pantalles? .

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que res a dir, ja es un tema que s’ha comentat en diverses ocasions.

3ª.  Pregunta. -Quines intencions es tenen amb la nova Relació de Llocs de Treball  (RLT).  En regim de 
comunicació heu passat per aquest Ple la sentencia judicial de la RLT. A la qual no s’ha  obert deliberació i no 
hem pogut dir res. Ens podeu explicar aquí a la taula del plenari quines intencions porteu. Un dels dos partits 
del pacte de govern actual sou qui va impulsar la declaració de lesivitat (JUNTS) i l’altre no ha parat de dir  
durant quatre anys que la tornaria a implantar (ERC). Quina és la postura que agafàreu ara? 

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que la composició de l’equip de govern ha canviat, per tant estudiaran 
les posicions que han de passar per fer una RLT nova, amb nous consensos.

El Tinent d’Alcalde i portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany respon que després de llegir la sentencia que 
parla molt de la part econòmica com a causa fonamental de la lesivitat, considera que s’ha de fer una RLT 
amb millores, considera que tota no era lesiva, algunes coses també es van fer bé, fins a la determinació del  
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valor punt estava ben feta.

El Sr. Manel Ezquerra replica que potser que aquesta vegada valoreu el personal que realment cobrava poc i 
així evitarem que els bons ens pleguin i els que formen part de la taula del comite sindical tinguin una pujada 
impagable. 

L’Alcalde Sr. Gerard Companys la valoració de la RLT és molt difícil i treballarem de nou ara.

4ª. Pregunta. -Plataforma 150. També ha passat amb règim de comunicació, sense dret a poder dir res. A 
veure. En la urbanització d’aquesta zona i vam dedicar moltes hores. Estant a govern vam aconseguir que els 
veïns  s’avinguessin  a  pagar  per  davant  les  quotes  d’urbanització  i  tirar  endavant  la  urbanització,  en  el 
moment que es va començar l’obra va coincidir amb la sortida del govern per part del nostre grup. A partir  
d’aquí, s’havia de fer el seguiment d’uns canvis urbanístics que s’havien de portar a terme. Han passat dos 
anys i encara estem pendents de l’aprovació del canvi més important per tal que tots els propietaris puguin 
construir en igualtat condicions. 

Que els hi esteu explicant als propietaris després de demorar dos anys la modificació de les normes per falta 
de seguiment i de vetllar l’errada de fa anys (una errada que la comissió provincial d’urbanisme va reconèixer 
en el seu dia) ara quan finalment passa per aquesta comissió provincial, com és possible que us ho hagin 
denegat?.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que estan treballant perquè això estigui finalment resolt, per això em 
presentat els recursos i s’ha intentat esmenar amb les converses mantingudes amb la Comissió d’urbanisme.

5ª. Pregunta.  Que farem quan qualsevol propietari comenci obres i els carrers i les voreres es trencaran 
degut a un projecte i direcció d’obra amb una planificació i construcció que quedarà en evidència?

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que les obres s’han fet segons el projecte i el contracte celebrat amb 
els veïns i ha estat certificada pel director de les mateixes, per tant espera que les coses estiguin ben fetes. 
No cal anticipar-nos, ja es veurà i si de cas es demanaran les responsabilitats que calguin, però passaran la 
preocupació als arquitectes.

6ª.  Pregunta.  A l’ajuntament hem de garantir  la convivència,  el civisme i el dret al  descans dels veïns i  
veïnes, aplicant les ordenances municipals de civisme i convivència i si s’escau endurir-les. Que teniu pensat 
per tal de posar fi al vandalisme, incivisme i als reiterats aldarulls en algunes zones del poble?. Portem tot 
l’estiu amb greus aldarulls a la plaça major (plaça nova). Nosaltres ja us vam fer una instància reclamant que 
es posi fil a l’agulla en aquest tema que a més, després de la inacció, ara s’està traslladant a altres llocs de la 
població?.

L’Alcalde  Sr.  Gerard  Companys  respon  que  ja  fa  dies  que  s’està  parlant  amb  la  policia  per  tractar 
adequadament  aquest  assumpte,  s’han  identificat  les  persones  que  provoquen  aquests  problemes  de 
convivència, divendres es tindrà una taula de treball, ahir es va fer una reunió amb els veïns, els atendremm i 
buscarem solucions.

L’Alcalde recorda que les intervencions per cada regidor no poden superar els 5 minuts per tant li demana 
que vagi finalitzant la intervenció. El Sr. Ezquerra respon que és molt greu aquesta restricció del torn de 
paraules que creu és antidemocràtic. El Sr. Alcalde finalitza dient que és el que es fa en altres corporacions i li  
demana que continuï.

7ª. Pregunta. -Hem tingut veritables problemes amb l’abastament d’aigua als pantans aquest estiu. Tenim la 
conjuntura que compartim pantans amb la comunitat de regants i no ens podem permetre tallar la entrada 
d’aigua  que  podria  perjudicar  greument  la  font  principal  de  la  economia  al  nostre  poble  (agricultura  i  
ramaderia). Hem de saber que a causa de qualsevol  anomalia que pugues passar, no podem deixar als 
regants sense aigua a causa que tanquem l’entrada d’aigua als pantans per necessitats de l’abastament 
d’aigua  potable.  Amb  l’evidència  dels  períodes  de  sequera  que  venim  patint  i  possibles  alteracions 
meteorològiques degudes al canvi climàtic. Quines actuacions heu fet per resoldre que no es torni a repetir?. 

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que es va haver de dictar un decret per tallar l’aigua enfangada que 
t’entrava als pantans, els dos els tenim compartits pel reg i el consum humà, en dos ocasions AGBAR la 
concessionària del servei d’aigua potable ens van dir que no es podia subministrar aigua a la població perquè 
les analítiques les feien no potables, de fet es va haver d’aturar el subministrament per tal de netejar els 
filtres.  Donat  que  es  continuava  reben  aigua  embarrada  es  va  continuar  imprescindible  decretar  el 
subministrament rebut de les tomes, es important recordar que els embassaments estaven al 80% de la seva 
capacitat i per tant el tall no afectava el reg, però si permetia un normal subministrament d’aigua a la població, 
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que  és  prioritària  segons  la  Llei  d’aigües  i  l’ajuntament  és  el  responsable.  Es  cert  que  hem de  fer  un 
pensament per no afectar a la agricultura ni a la població, hem de buscar solucions amb la Comunitat de 
regants del canal d’Aragó i Catalunya i Agbar. Recorda que Agbar va dir que el problema eren els fangs, no la 
potabilitzadora que funciona perfectament. Es cert que no havia passat mai amb aquests nivells de fang i que 
per tant haurem de solucionar el problema entre tots.

8ª. Pregunta.  Al carrer Eral de Dalt, durant els 15 dies de campanya electoral de les municipals, se’ls va 
presentar el projecte de la urbanització del carrer a tots els veïns. A part de l’incompliment de la llei que en 
campanya electoral  no es pot presentar projectes utilitzant diners públics. Perquè feu aquestes coses en 
campanya electoral i ara als veïns veuran acabar l’any i el carrer no es fa?. Perquè tanta pressa a  tres dies 
de les eleccions?. I ja no s’ha fet res més. 

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que sol sap de la reunió que eren els veïns els que la volien. 

El Sr. Ezquerra replica que les campanyes electorals haurien de ser com un contracte que tu tens amb la  
societat. Si tu fas una promesa hauries d’estar obligat a complir-la. Els programes electorals haurien de ser 
contractes vinculants, els quals s’han de complir sempre. Les democràcies ens hauríem de repensar això, 
hauria d’haver conseqüències si menteixes. 

El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa amplia dient que sols es va presentar el projecte per l’arquitecte 
redactor Sr. Domenech.

Segon. La regidora del grup de PSA-PSC Sra. Dolors Gòdia i Serra (SA-PSC) efectua les següents:

1ª. Pregunta. A les xarxes es comenta que les obres d’accés el nou institut avancen a bon peu ritme, què 
falta per fer i què s’ha fet?.

El regidor delegar Sr. Agustí Camarasa respon que s’han ficat les canonades de serveis municipals, resten 
per instal·lar les de Sorea i telefonia, la resta està pràcticament fet, les voreres estan pràcticament acabades i  
s’enrajolaran al final, amb les tres persones que tenim disponibles a la brigada arribarem a complir pel dia 5 
de setembre.

La regidora delegada Sra.  Marta Morreres complementa la resposta dient  que part  dels mòduls en breu 
estarà preparada, la darrera setmana d’agost venen els mòduls i el curs segurament es podrà començar alllí  
mateix.

La regidora Sra. Dolors Godia replica que els mòduls es poden enrederir en instal·lar-se uns 20 dies, els 
pares estan preocupats, hi ha algun pla B?. La regidora Sra. Marta Morreres respon que el pla B ha de ser el  
Departament el que ho comuniqui a les familias, hi ha alternatives.

2ª.  Pregunta.   Com  es  va  comentar  a  la  comissió  mixta,  Cóm  està  el  tema  de  l’escola  de  música, 
s’incrementarà el preu?.

La regidora delegada Sra. Marta Morreres respon que cal fer una reunió entre la empresa Intèrpret i les 
famílies,  informa igual  que  s’està treballant  en  la  licitació.  El  preu es  podrà  incrementar  en proporció  a 
l’increment del conveni laboral, però es preveu estudiar algun tipus de bonificació amplia el Sr. Alcalde i la 
Sra. Morreres.

Tercer. El regidor del grup de PSA-PSC Sr. Joaquim Dolcet Siscart (SA-PSC) efectua les següents:

1ª.  Pregunta.  Respecte a l’increment del tipus impositiu de l’ICIO, s’ha considerat  la ubicació del nostre 
municipi?,  s’ha tingut en compte que tenim 3 polígons industrials en competència,  no amb els municipis 
propers,  sinó també amb els polígons del  terme de Fraga?, s’ha tingut en compte que hem de ser més 
atractius perquè vinguin empreses?.

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Castany respon que han tocat l’ICIO per qüestions pressupostàries, nosaltres 
acompanyem a les empreses i de fet hi ha bonificacions de l’impost, estem parlant de coses diferents, a 
Seròs per exemple el tenen al 4%, no creu que passar del 2 al 3 per cent influeixi molt.

2ª. Pregunta. Hem vist que l’asfaltat en calent dels camins ha provocat que siguin més estrets i es fa una 
escala a la cuneta. S’ha considerat si caldria ampliar els camins al menys un metre per banda per evitar perill  
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pels vehicles?.

El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa respon que no, que no s’ha contemplat, podria ser un problema.

El Sr. Dolcet replica que al menys s’hauria de pensar en els camins amb més trànsit. El Sr. Camarasa respon 
que es pot considerar.

2ª. Pregunta. Qui és creador de la corba de Laffer?, explica que l’Artur Laffer era un economista assessor del 
Ronald Reagan, expresident dels EEUU, i plantejava resumidament que l’increment dels impostos no sempre 
era el millor.

El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany Camí afirma la identitat i la tesis del Sr. 
Laffer i es reitera en l’explicat al punt de l’increment de l’ICIO, en que no sempre ha de ser així, El Sr. Dolcet i el 
Sr. Castany entren en un canvi d’opinions teòriques al respecte de la denominada “corba de Laffer”.

Quart. El regidor del grup de PSA-PSC Sr. Enric Barri (SA-PSC) efectua les següents:

1ª. Prec.  Respecte a les estades organitzades pel Patronat d’Esports, ha rebut alguna queixa dels pares i 
mares en relació al comportament d’alguns monitors i l’ús dels telèfons mòbils, demana que algú hauria de 
controlar les actuacions dels monitors.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que no tenia coneixement dels fets, que ha rebut altres, ja ho 
comentarà per solucionar el problema.

2ª. Prec. Respecte al Torneig d’Estiu, no s’ha convocat per algun tema en concret?, demana que es torni a 
recuperar, creu que era bo per dinamitzar l’activitat esportiva del poble i que vingui gent de fora i arrelar al 
jovent del poble.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que en principi no hi havia prous equips interessats i finalment 
no es va fer, però accepta la proposta, creu que caldrà treballar més per recuperar-ho.

2ª. Prec. El partit de solters contra casats de la festa major era motivant per la gent, es podria recuperar?.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que anaven darrera de la gent i no aconseguien una resposta, engany 
no es farà, però es una proposta a recuperar.

Cinquè. El regidor, portaveu del grup de PSA-PSC Sr. Manel Ezquerra (SA-PSC) efectua la següent:

1ª. Pregunta.  Una pregunta a la qual no hauria tingut que arribar mai, com està l’expedient que es va obrir  
respecte als dos policies implicats en la investigació per la sostracció de material d’una nau.  En la nau es 
plantava marihuana i estava precintada per la Policia nacional i que estava en procés d’investigació?.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que es va obrir expedient informatiu i es va demanar informació a la 
Policia Nacional, la Fiscalia i al Jutjat d’instrucció corresponent, sembla que s’ha obert una instrucció pel 
Jutjat, per tant esperarem a que hagi una resolució judicial i,  finament, es resoldrà l’expedient disciplinari 
conseqüentment.

El Sr. Ezquerra replica que complir amb la llei contempla apartar cautelarment de sou i feina als agents en  
qüestió. El no fer-ho, crea precedents, perjudica al conjunt de la institució i al cos de la policia en el seu 
conjunt. 

L’Alcalde  respon  que  si  que  s’ha  actuat,  sembla  que  el  tema  està  sota  secret  de  sumari,  seguim  les 
indicacions de l’assessoria jurídica. El Sr. Ezquerra li replica que no hi ha secret de sumari i l’Alcalde insisteix 
que esperarem la resposta de la consulta efectuada al Jutjat d’instrucció.

2ª. Prec.  Després de que diversos joves ens han fet arribar el seu malestar per l’excés de burocràcia a l’hora 
de fer  la  inscripció  com a  penya de  la  festa major.  Així  com que se’ls  augmenti  les  fiances  per  poder  
participar-hi. Pensem que l’Ajuntament, hauria de rectificar i tornar a les fiances anteriors i seguint en la línia 
de moltes administracions; simplificar els tràmits enlloc de complicar-los. No està renyit el fet de simplificar 
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amb el fet de fer bé les coses. 

La regidora delegada Sra. Marta Morrreres recollim la proposta, alguns estaven en desacord amb algunes de 
les normes de regulació de les penyes aprovada. El dia 6 de setembre valorarem com han anat les noves 
normes, recorda que s’han revisat les normes que ja existien. Si és cert que s’ha demanat més garanties,  
perquè cal que la gent sigui responsable de les instal·lacions, funcionament i retirada de les penyes, la fiança 
respondrà de les penalitzacions que s’han establert solament per crear consciència del comportament que 
s’ha de tenir, especialment després dels esdeveniments que van passar l’any passat i per evitar perill per a 
les persones.

Sisè. El Tinent d’Alcalde i portaveu del grup d’ERC Sr. Jordi Castany (SA-PSC) efectua el següent:

1ª. Prec. Demana als veïns que tinguin cura ja que les darreres tempestes han provocat la caiguda d’algun 
arbre que ha causat dany a algun vehicle, demana que s’informin de l’estat del temps si han de sortir en  
aquestes ocasions.

I no havent més assumptes que tractar s’aixeca la sessió en el lloc, data i hora indicats a l’encapçalament.

I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro 
aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

Document signat electrònicament al marge.

El Secretari.                                  Vist i Plau.
Pere Biedma Agüera                                 L'Alcalde.

Sr. Gerard Companys Pujol
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